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Érkezett 2018 SZEPT O 7, országgyűlési képviselők

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr! 

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk benyújtani az Emberi
Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

,,Por és hamu. Avagy mit tesz azért a kormány, hogy elkerülhető legyen a brazil kultúra
riói tragédiájához hasonló esemény Budapesten?"

címmel.

A benyújtott kérdésemr_e~a választ írásbl_!ll_yáfom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint az közismert, szeptember 2-án leégett a Rio de Janeiro-i Brazil Nemzeti Múzeum teljes
történelmi épülete. A múzeum hatalmas geológiai, botanikai, paleontológiai és archeológiai
gyűjteménnyel rendelkezett, és már 1892 óta működött a jelenlegi formájában. A Dél-amerikai
kontinens egyik legfontosabb kiállítási intézményeként tartották számon. A tűzben ugyan
szerencsére senki sem sérült meg, ám a sajtóhíradások szerint a kiállítási tárgyak nagy része
megsemmisült vagy megrongálódott. Nem véletlenül nevezte a történeti múzeum igazgatója a
brazil kultúra tragédiájának a tűzesetet.

Jól látható, hogy a 2018-as év 5,888 milliárd forintos dologi kiadásokra fordítható keretével
ellentétben, a 2019-es költségvetés már csak 5,423 milliárdot irányoz elő ilyen célokra.

Közismert, hogy a közgyűjtemények költségvetése csak az alapvető működésre elég. A legtöbb
intézményben nagyon súlyos raktározási és tűzvédelmi problémák vannak, hiszen a pincékben,
padlásokon, hozzátoldott ,,sufnikban" hegyekben állnak a pénz híján szakszerűtlenül tárolt
kiállítási tárgyak, pótolhatatlan dokumentumok, s lassanként az enyészeté lesz nemzeti múltunk
számos kincse. Mivel a vidéki múzeumok és levéltárak többségében aggodalomra ad okot a
jelenlegi helyzet, ezért a Jobbik évek óta szorgalmazza a raktározási és tűzvédelmi feltételek
hathatós javítását.



Tisztelt Miniszter Úr!

Fentiek alapján kérdezzük:

1. Miként alakult a Magyar Nemzeti Múzeum költségvetése az elmúlt ciklusban valamint
a 2019-es évben?

2. Felelős ellenzéki pártként tudakoljuk, hogy megfelelőnek érzik-e a Magyar Nemzeti
Múzeum raktározási helyzetét, tűzvédelmét. Mikor volt ott teljeskörű tűzvédelmi
felújítás?

3. Milyen kézzelfogható lépéseket tesznek a Magyar Nemzeti Múzeum raktározási
problémáinak megoldására? Milyen konkrét intézkedéseket tettek, illetve terveznek
tenni annak érdekében, hogy ne ismétlődhessen meg Budapesten vagy bármelyik vidéki
közgyűjteményi intézményben a riói katasztrófa?

4. Mikor készült utoljára átfogó felmérés a hazai múzeumok és levéltárak tűzvédelmi és
raktározási helyzetéről?

Budapest, 2018. szeptember 07.

Tisztelettel:

Jobbik Jobbik


